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Hejtman Libereckého kraje Petr Skokan dnes v sídle kraje přijal nového velvyslance Spojených
států  amerických  v  ČR  J.  E.  pana  Richarda  W.  Grabera,  který  na  první  oficiální  návštěvu
Libereckého  kraje   zavítal  v  doprovodu  své  paní  Alexandrie  Graber.  Jednání  se  spolu  s
hejtmanem zúčastnili také statutární náměstek hejtmana Karel Dolejší a Ivo Palouš, náměstek
primátora města Liberec.

 „Nebylo to moje  první setkání s panem velvyslancem, protože jsem už měl tu čest se s ním setkat. Ale
byla to jeho první oficiální návštěva v Libereckém kraji, který jsme se mu proto snažili alespoň ve
stručnosti  představit,“  vysvětluje  hejtman  Petr  Skokan.  Z  velvyslancova   vyjádření  pak
vyplynulo, že se postupně takto snaží poznat všechny regiony v ČR.  Když hejtman návštěvě
popisoval přednosti a krásy Libereckého kraje s tím, že by rád přesvědčil Američany, že Česká
republika není pouze Praha a Český Krumlov, zcela jednoznačně souhlasil. „Již během cesty do
Liberce ho v našem kraji zaujala zejména nádherná krajina. Domluvili jsme se proto, že je třeba
dostat k americkým turistům dostatek informací o všech turistických zajímavostech,  které u nás
nabízíme. Včetně toho, že si tady návštěvníci mohou aktivně zasportovat, provozovat pěší turistiku
anebo si zahrát třeba  golf.“

Samotného velvyslance pak zamrzelo, že se nemůže zúčastnit dnešního hokejového utkání
mezi Bílými tygry a Spartou, neboť právě k tomuto sportu má velmi blízko.V minulosti hokej
hrával a nyní ho hraje jeho syn. „Panu velvyslanci jsem proto slíbil, že ho určitě pozveme na jiný
zápas. Jeho paní, která Liberecký kraj již jednou navštívila zcela soukromě, by se zase ráda zúčastnila
zářijového memoriálu, který každoročně organizují v budově sídla Libereckého kraje hasiči na počest
záchranářů,  kteří  11.  září  2001 zahynuli  na Manhattanu během teroristického útoku na Světové
obchodní centrum. Paní Graber byla totiž členkou hasičského týmu, který tam tehdy zasahoval,“
prozrazuje hejtman.

Dalším diskutovaným tématem bylo zrušení vízové povinnosti pro občany naší země. „Pan
velvyslanec mne ujistil, že by víza měla být skutečně nejpozději do dvou let zrušena. Dokonce mne
ujistil, že procento odmítnutých žadatelů, které nesmí přesáhnout deseti procent, se v případě našich
občanů ještě sníží. Zatím dosahovalo 9% a předpokládá se, že pro letošek se bude pohybovat kolem 6
až 7%, což je s ohledem na onu podmínku pro nás velice příznivá informace.“     


